

Title (en)
Watch case.

Title (de)
Uhrgehäuse.

Title (fr)
Boîte de montre.

Publication
EP 0072345 A1 19830216 (FR)

Application
EP 82810301 A 19820713

Priority
CH 512981 A 19810810

Abstract (en)
[origin: US4440505A] The watch case comprises, notably, a case band 1, a crystal 14 and a back 5 detachably mounted on the case band and a caging ring 6 assuring the positioning of a movement 22 in the case. The case band 1 has an upper opening 2 designed to be sealed by the crystal and a smaller-sized lower opening 3 defined by a projection 7 radially extending inward to its lower part. The caging ring 6 has an upper portion 10 and a lower portion 11 containing outer surfaces 12, 13, the dimensions of which correspond respectively to those of the upper opening 2 and lower opening 3 of the case band 1, the ring 6 being insertable in the latter through its upper opening before mounting of the crystal and placed so that its lower portion 11 is engaged in the lower opening 3 of the case band 1. The back 5 is held against the lower surface 8 of the projection 7 of the case band by means of set screws 9, tightening of which assures the locking of the caging ring 6 in the case.

Abstract (fr)
La boîte de montre comporte notamment une carcasse-lunette (1), une vitre (14), un fond (5) montés de façon amovible sur la carcasse-lunette et un cercle d'encrage (6) assurant le positionnement d'un mouvement (22) dans la boîte. La carcasse-lunette (1) présente une ouverture supérieure (2) prévue pour être obturée par la vitre et une ouverture inférieure (3) de plus faibles dimensions, définie par une projection (7) s'étendant à sa partie inférieure radialement vers l'intérieur. Le cercle d'ancrage (6) présente une portion supérieure (10) et une portion inférieure (11) comprenant des surfaces extérieures (12, 13) dont les dimensions correspondent respectivement à celles des ouvertures supérieure (2) et inférieure (3) de la carcasse-lunette (1), le cercle (6) pouvant être introduit dans cette dernière par son ouverture supérieure avant la mise en place de la vitre, et placé de manière que sa portion inférieure (11) s'engage dans l'ouverture inférieure (3) de la carcasse-lunette (1). Le fond (5) est maintenu contre la surface inférieure (23) de la projection (7) de la carcasse-lunette au moyen de vis de fixation (9) dont le serrage assure par ailleurs le blocage du cercle d'encrage (6) dans la boîte.

IPC 1-7
G04B 37/18; G04B 37/05; G04B 39/02

IPC 8 full level
G04B 37/00 (2006.01); **G04B 37/05** (2006.01); **G04B 37/08** (2006.01); **G04B 37/11** (2006.01); **G04B 39/02** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)
G04B 37/00 (2013.01 - KR); **G04B 37/0058** (2013.01 - EP US); **G04B 37/057** (2013.01 - EP US); **G04B 37/14** (2013.01 - KR);
G04B 39/02 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [YP] CH 629644G A3 19820514
• [Y] EP 0015242 A1 19800903 - RADO MONTRES SA [CH]
• [A] CH 184669 A 19360615 - ROBERT GYGAX FILS DE [CH]
• [A] DE 1438693 U 19380623
• [A] CH 535449 A 19721215 - CENTRALE S A FAB [CH]
• [A] FR 1214293 A 19600407 - ZUCCOLO ROCHE MAILLET
• [A] JP S5116312 U 19760205

Cited by
US4620798A

Designated contracting state (EPC)
CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)
EP 0072345 A1 19830216; EP 0072345 B1 19851227; CH 646028G A3 19841115; DE 3268114 D1 19860206; JP H0156713 B2 19891201;
JP S5833175 A 19830226; KR 840001344 A 19840430; US 4440505 A 19840403

DOCDB simple family (application)
EP 82810301 A 19820713; CH 512981 A 19810810; DE 3268114 T 19820713; JP 13054982 A 19820728; KR 820003550 A 19820806;
US 40037282 A 19820721